



SIJIL TAKAFUL *CRITICAL ILLNESS*

Kandungan

		Muka Surat
Bahagian 1	Takrif-Takrif dan Tafsiran-Tafsiran	2
Bahagian 2	Terma-Terma dan Syarat-Syarat	6
Bahagian 3	Kelayakan	11
Bahagian 4	Perlindungan	12
Bahagian 5	Pengecualian-Pengecualian	20
Bahagian 6	Tuntutan-Tuntutan	22

SIJIL TAKAFUL *CRITICAL ILLNESS*

BAHAWASANYA pemegang sijil (selepas ini disebut sebagai **Peserta**) sebagaimana dinamakan di dalam Jadual yang dilampirkan (selepas ini disebut sebagai **Jadual**) oleh Istiharan Cadangan bertulis yang akan menjadi asas kepada perjanjian dan disifatkan sebagai diperbadankan dalam Sijil ini telah memohon kepada Takaful Brunei Keluarga Sdn Bhd (selepas ini disebut sebagai **Syarikat**) untuk menyertai dalam takaful ini dan mengambil pertimbangan daripadanya, telah membayar sumbangan takaful kepada Syarikat sebagaimana yang dinyatakan di dalam Jadual, selaras dengan Undang-Undang Brunei Darussalam.

SIJIL INI SEKARANG MENYAKSIKAN bahawa jika ansuran caruman takaful yang dinyatakan di dalam Jadual dan tertakluk kepada terma-terma, pengecualian-pengecualian, peruntukan-peruntukan dan syarat-syarat yang termaktub dalam Sijil atau diendoskan ke atasnya (selepas ini secara rangkuman disebut sebagai Terma-Terma Sijil ini) harus dianggap sebahagian daripada Sijil.

BAHAGIAN 1 :TAKRIF-TAKRIF DAN TAFSIRAN-TAFSIRAN

TAKRIF-TAKRIF:

Kecuali sebaliknya dikehendaki oleh konteks, takrif-takrif berikut akan digunakan :-

Kemalangan

Bermakna kecederaan tubuh badan yang hanya disebabkan oleh kekerasan, kemalangan, faktor luaran dan nampak kelihatan dan bukan disebabkan oleh satu-satu sakit, penyakit atau keadaan fizikal dan mental yang merosot.

Perkataan Sijil

Bermakna keseluruhan Sijil yang merangkumi perjanjian asas, cadangan, kenyataan peribadi dan setiap kenyataan yang dibuat oleh Peserta dan semua Perjanjian-Perjanjian Tambahan dan endosmen-endosmen yang tergabung di dalam Jadual atau diendoskan kemudiannya dan semua pindaan-pindaan bertulis yang dibuat oleh Syarikat.

Tarikh Kuatkuasa

Bermakna tarikh mula penyertaan atau pembaharuan perlindungan sebagaimana yang dinyatakan di dalam Jadual atau Endosmen.

Diagnosis

Bermakna diagnosis sahih yang dibuat oleh Pakar Perubatan, berdasarkan bukti khusus, sebagaimana yang dimaksud di dalam takrif penyakit tertentu yang berkenaan, atau, jika tiada bukti khusus, berdasarkan radiologi, klinikal, histologi atau bukti makmal yang boleh diterima oleh Syarikat. Diagnosis tersebut mestilah disokong oleh Pengarah Perubatan Syarikat yang mungkin mendasarkan pendapat beliau mengenai bukti perubatan yang dikemukakan oleh Orang yang Dilindungi dan / atau apa-apa bukti tambahan yang mungkin diperlukan.

Sekiranya berlaku apa-apa pertikaian atau perselisihan pendapat mengenai kesesuaian atau ketepatan diagnosis, Syarikat mempunyai hak untuk memanggil untuk peperiksaan, sama ada Orang Yang Dilindungi atau bukti yang digunakan dalam membuat diagnosis tersebut, oleh pakar yang perakui secara bebas di dalam bidang perubatan berkenaan yang dipilih oleh Syarikat dan pendapat pakar itu hendaklah mengikat kedua-dua Orang yang Dilindungi dan Syarikat.

Bukti yang didokumenkan

Bermakna keputusan ujian bertulis, termasuk tafsiran Pakar Perubatan secara bertulis (yang asal atau salinan yang sahih) .

Hospital

Bermakna mana-mana institusi yang beroperasi secara sah di sisi undang-undang, menyediakan khidmat kejururawatan oleh jururawat yang berdaftar dua puluh empat (24) jam sehari, mempunyai seorang atau lebih doktor perubatan sepanjang masa dan menyediakan kemudahan untuk diagnosa dan pembedahan besar, dan bukan semata-mata merupakan sebuah klinik, pusat penempatan penagih arak atau dadah, rumah penjagaan kejururawatan bagi pemulihan atau rumah orang-orang tua atau yang seumpamanya

Penyakit

Bermakna penyakit yang dihidapi dan / atau bermula selepas tiga puluh (30) hari daripada tarikh berkuatkuasa atau tarikh endosmen, mana-mana yang terkemudian.

Kecederaan

Bermakna kecederaan tubuh badan yang disebabkan secara langsung oleh kemalangan yang tidak disengajakan dan bebas daripada sebab-sebab lain, yang mana, kecuali bagi kejadian lemas atau kecederaan dalam yang dimaklumkan oleh bedahsiasat, terdapat bukti yang dapat dilihat sama ada lebam atau luka pada anggota luar.

Peserta

Bermakna Pemilik yang menyertai pelan takaful ini. Peserta bukan semestinya Orang yang Dilindungi.

Bukti Patologi

Bermakna dokumentasi keputusan ujian positif. Untuk menjadi keterangan patologi boleh diterima di bawah syarat-syarat Sijil ini, dokumentasi ujian diagnostik hendaklah bertarikh (bulan, tarikh dan tahun) dan ditandatangani oleh Pakar Perubatan yang berkelayakan untuk mentafsir data diagnostik tersebut. Diagnosis klinikal sahaja tidak dikira bukti patologi. (Diagnosis kanser hendaklah dibuat oleh Pakar Perubatan yang diperakui mengamalkan anatomi patologi atau patologi osteopathic. Bagi kanser, bukti mestilah berdasarkan pemeriksaan mikroskopik tisu tetap, atau persediaan dari sistem haemic). Syarikat mempunyai hak untuk mempunyai bukti patologi yang telah diperiksa oleh Pakar Perubatan yang terpilih.

Tempoh Takaful

Bermakna tempoh takaful sebagaimana yang dinyatakan di dalam Jadual, termasuk juga apa-apa pemanjangan jangka waktu perlindungan yang mungkin diberikan di atas budi bicara pihak Syarikat.

Orang yang Dilindungi

Bermakna seperti yang ditakrifkan di bawah Bahagian 3 dalam sijil ini.

Doktor

Bermakna seorang yang mempunyai kelayakan dan berdaftar sebagai pengamal perubatan yang berlesen di bawah mana-mana undang-undang yang berkaitan dan bekerja di dalam ruang lingkup lesen dan latihannya sahaja. Doktor yang merawat bukan Peserta atau rakan perniagaan Peserta, majikan, pekerja, ejen atau orang yang mempunyai pertalian persaudaraan dengan Peserta dari segenap segi.

Keadaan-Keadaan Sedia Ada

Bermakna kecederaan, penyakit, keadaan atau gejala:

- a) Yang mana rawatan atau perubatan atau nasihat atau diagnosa penyakit telah dilakukan atau diterima atau dijangka sebelum Sijil berkuatkuasa bagi Peserta, atau
- b) Yang mana berasal dari atau Orang yang Dilindungi itu tahu akan kewujudannya (atau sesiapa sahaja yang dilindungi di bawah Sijil) sebelum daripada Sijil berkuatkuasa sama ada atau tidak rawatan atau perubatan atau nasihat atau diagnosa penyakit telah dilakukan atau diterima.

Bayaran Munasabah dan Biasa

Bermakna bayaran bagi perawatan perubatan yang boleh dipertimbangkan oleh Syarikat atau penasihat perubatannya sebagai munasabah dan biasa diamalkan selagi mereka tidak melebihi bayaran had biasa yang dibuat oleh orang lain yang sama kedudukannya di Brunei Darussalam di mana bayaran tersebut dikenakan apabila memberi rawatan yang sama atau seumpamanya, khidmat atau bekalan kepada individu daripada jantina yang sama dan kategori umur untuk penyakit yang sama atau kecederaan. Mana-mana penetapan harga yang mungkin dipersetujui dari semasa ke semasa di antara Syarikat, Hospital dan Pakar Perubatan hendaklah juga menjadi petunjuk bagi Bayaran Munasabah dan Biasa tersebut.

Jadual

Bermakna Jadual Sijil ini dan maklumat yang mengandungi butiran Peserta, Manfaat Asas dan Tambahan jika ada, Sumbangan, dan Tempoh Takaful.

Jumlah Perlindungan

Bermakna jumlah maksimum manfaat yang dibayar oleh Syarikat.

Tabarru'

Bermakna satu komitmen oleh semua Peserta takaful untuk menderma di dalam satu dana atau satu kumpulan wang bagi tujuan sama-sama menanggung risiko kerugian.

Tempoh Menunggu

Bermakna tempoh Sembilan puluh (90) hari daripada tarikh berkuatkuasa / endosmen. Tiada manfaat disebabkan oleh penyakit yang berlaku semasa tempoh tersebut akan dibayar. Perbaharuan Sijil selepas tiga puluh (30) hari dari tarikh mansuh akan mengakibatkan Tempoh Menunggu baru dikenakan.

Wakalah

Bermakna perjanjian dimana Peserta melantik Syarikat sebagai Wakil untuk mentadbir, mengurus, membuat pelaburan dan mengagihkan Kumpulan Wang tersebut kepada peserta-peserta yang ditimpa musibah dan Peserta bersetuju untuk memberikan Upah Wakalah bagi perkhidmatan-perkhidmatan tersebut.

TAFSIRAN-TAFSIRAN

1. Kecuali apabila konteksnya memberi erti berbeza, setiap rujukan Sijil ini untuk jantina lelaki juga memberi erti untuk jantina perempuan, jantina berkecuali dan sebaliknya.
2. Tajuk-tajuk adalah untuk memudahkan rujukan sahaja dan ia tidak menjejaskan pembinaan dan tafsiran Sijil ini.
3. Perkataan-perkataan yang menunjukkan kepada bentuk satu adalah merangkumi juga bentuk jamak dan sebaliknya.
4. Rujukan kepada individu merangkumi juga koperasi-koperasi, syarikat-syarikat, firma-firma, perkongsian, badan-badan korporat, badan-badan bukan korporat atau mana-mana agensi atau badan negara atau kerajaan.
5. Di mana ada dua (2) orang atau lebih terangkum di dalam apa-apa istilah yang digunakan di sini, semua persetujuan-persetujuan, terma-terma, ketetapan- ketetapan, peraturan-peraturan, ketentuan-ketentuan dan jaminan- jaminan yang terkandung di sini dianggap dibuat oleh dan mengikat orang-orang tersebut secara bersama.
6. Rujukan-rujukan kepada Fasal-Fasal dan Jadual-Jadual kecuali dinyatakan sebaliknya harus ditafsirkan sebagai rujukan kepada Fasal-Fasal dan Jadual-Jadual Sijil ini.
7. Kecuali apabila konteksnya menghendaki sebaliknya, atau dinyatakan secara nyata, setiap rujukan kepada mana-mana “undang-undang, penggubalan (undang-undang), statut atau peraturan-peraturan”, ianya bererti , “undang-undang, penggubalan, statut atau peraturan-peraturan” Brunei Darussalam yang berkuatkuasa kini dan termasuk juga undang-undang awam (*common law*) atau adat, mana-mana undang-undang perlembagaan, perintah, penghakiman, penggubalan, perintah, ordinan, peraturan, statut, perjanjian atau ukuran perundangan yang lain, atau perintah masa kini atau masa hadapan, keperluan kepada peraturan-peraturan, keperluan (dalam setiap kes, sama ada wujud penguatkuasaan undang-undang atau tidak tetapi jika tiada penguatkuasaan undang-undang, kesesuaian dengan amalan perseorangan kepada orang yang ditujukan perintah-perintah, peraturan-peraturan, permintaan arahan, atau syarat-syarat tersebut).
8. Kecuali jika dinyatakan sebaliknya, semua rujukan kepada sebuah waktu dalam hari adalah dirujuk kepada waktu Brunei.
9. Semua rujukan kepada penggubalan (undang-undang), statut-statu dan peraturan-peraturan merangkumi juga semua pindaan-pindaan dan penggantian-penggantian yang mungkin dikuatkuasakan dari masa ke semasa.
10. Jadual ini merupakan bahagian yang tidak terpisah daripada Sijil ini dan harus diambil, dibaca dan ditafsirkan sebagai bahagian yang perlu dalam Sijil ini.
11. Setiap kebebasan, kuasa, hak, pilihan atau budi bicara yang boleh dilaksanakan atau penentuan yang mungkin dibuat oleh Syarikat dapat dilaksanakan, atau dibuat dengan budi bicara Syarikat secara mutlak dan Syarikat tidak mempunyai tanggungjawab untuk memberi apa-apa alasan sekalipun.

BAHAGIAN 2: TERMA-TERMA DAN SYARAT-SYARAT**1. TEMPOH BERTENANG**

Jika Peserta mendapati bahawa Sijil tidak memenuhi kehendaknya, Peserta bolehlah mengembalikan Sijil dalam tempoh empat belas (14) hari daripada tarikh bermulanya Sijil. Dalam keadaan sedemikian, dengan syarat tiada tuntutan dibuat sepanjang tempoh Sijil berjalan, Peserta berhak bagi pengembalian penuh sumbangan yang telah dibayar tanpa keuntungan ditolak perbelanjaan perubatan yang ditanggung oleh syarikat bagi mempertimbangkan permohonannya.

2. PERJANJIAN

Sijil ini, Jadual dan mana-mana endosmen kepada Sijil atau Jadual haruslah dibaca bersama, dan mana-mana perkataan atau ungkapan di mana makna yang khas telah diberikan di mana-mana bahagian Sijil ini atau Jadual adalah mempunyai makna yang sama di mana-mana ianya terdapat.

3. PENDEDAHAN KEADAAN SEDIA ADA

Peserta bertanggungjawab untuk memberitahu Syarikat secara bertulis menggunakan surat berdaftar atau disampaikan secara peribadi kepada Syarikat tentang apa-apa kecederaan, sakit, penyakit, keadaan perubatan Peserta yang sedia ada yang mungkin meningkatkan risiko tuntutan, sebelum bermulanya perlindungan takaful. Tiada manfaat di bawah Sijil ini akan dibayar di atas perlindungan Peserta atau Orang yang Dilindungi yang berpunca dari sakit atau kecederaan yang tidak diistiharkan di dalam borang cadangan.

4. NOTIS PERUBAHAN SECARA BERTULIS

Apa-apa perubahan di dalam pengistiharan terhadap keterangan yang telah diistiharkan sebelum ini di dalam Borang Cadangan yang boleh meningkatkan risiko tuntutan atau perubahan pada Jadual Sijil harus dimaklumkan atau diberitahu secara bertulis dengan surat berdaftar atau disampaikan secara peribadi kepada Syarikat dengan serta merta. Notis serta merta mengenai kecederaan, penyakit, kecacatan fizikal atau hilang upaya Peserta mestilah juga dibuat. Syarikat tidak akan bertanggung jawab untuk membayar manfaat takaful berikutan kegagalan untuk berbuat demikian.

5. FAKTA TIDAK DIDEHAHKAN

Jika terbukti adanya salah penakrifan atau fakta yang tidak didedahkan, Sijil ini akan hilang sahlaku dan Syarikat tidak akan bertanggung jawab untuk membayar manfaat takaful.

6. PERUBAHAN PADA SIJIL

Sijil ini, boleh pada bila-bila masa, dipinda dan diubah, melalui permintaan secara bertulis oleh Peserta dan dipersetujui oleh Syarikat, tetapi apa-apa pindaan adalah tanpa prasangka kepada mana-mana tuntutan yang timbul sebelum tarikh perubahan tersebut dan tertakluk kepada syarat-syarat dan peruntukan-peruntukan yang akan ditetapkan oleh Syarikat.

Tiada pindaan Sijil ini akan dikira sah kecuali dibuktikan melalui endosmen yang ditandatangani oleh pegawai yang diberi kuasa dari Syarikat.

7. TIADA PENYERAHAN HAK

Manfaat di bawah Sijil ini tidak boleh diserahkan hak.

8. KEADAAN-KEADAAN KESIHATAN YANG SEDIA WUJUD

Tiada Manfaat yang kena dibayar di bawah Sijil ini bagi perlindungan Peserta atau mana-mana Orang yang Dilindungi akibat daripada penyakit atau kecederaan yang berlaku sebelum berkuatkuasa Sijil ini kecuali keadaan tersebut telah pun diistiharkan semasa cadangan and tidak dikecualikan di dalam Sijil ini.

9. SALAH MELAPORKAN UMUR

Sekiranya, pada umur betul, Peserta adalah sepatutnya tidak layak bagi perlindungan di bawah Sijil ini, tiada manfaat yang kena dibayar.

10. PEMBAHARUAN DAN PEMBATALAN SIJIL

Syarikat adalah tidak terikat untuk menerima apa-apa pembaharuan Sijil ini atau untuk menghantar notis pembaharuan sumbangan takaful yang telah genap tempohnya. Sijil tidak akan diperbaharui bagi melindungi Orang yang Dilindungi setelah tamat tempoh takaful ketika Orang yang Dilindungi berkenaan mencapai umur seperti yang dinyatakan dalam Jadual. Syarikat adalah berhak untuk mengubah terma-terma dan peraturan-peraturan Sijil ini pada setiap ulang tahun Sijil.

Sijil ini boleh dibatalkan oleh Peserta dengan memberi sekurang-kurangnya tujuh (7) hari notis kepada Syarikat, notis tersebut adalah untuk menyatakan bila pembatalan tersebut akan berkuatkuasa.

Dalam hal demikian, asalkan tidak ada tuntutan telah dibuat selama tempoh Sijil berjalan, Peserta berhak untuk mendapat kembali sumbangan takaful bersih (selepas ditolak upah wakalah) yang dikira berdasarkan pro-rata untuk tempoh takaful yang masih belum luput.

Sijil ini boleh dibatalkan oleh Syarikat dengan memberikan notis pembatalan bertulis kepada Peserta ke alamat perniagaan yang tertera di dalamnya, menyatakan masa, tidak kurang daripada tujuh (7) hari selepas itu, pembatalan tersebut akan berkuatkuasa. Demikian juga dengan pulangan sumbangan bersih (selepas ditolak upah wakalah) secara pro-rata untuk tempoh takaful yang masih belum luput akan dikembalikan kepada Peserta untuk pembatalan ini dengan syarat Syarikat tidak dimaklumkan apa-apa tuntutan.

11. BAYARAN PERKHIDMATAN

Dalam hal sijil ini diendoskan atau dibatalkan, Syarikat akan mengenakan bayaran BND10.00 untuk setiap Sijil.

Tiada bayaran perkhidmatan dikenakan bagi Sijil yang diserahkan dalam tempoh bertenang.

12. TIMBANGTARA

Semua perbezaan-perbezaan yang timbul daripada Sijil ini hendaklah dirujuk kepada keputusan seorang penimbangtara yang dilantik secara bertulis oleh pihak-pihak yang berbeza pendapat atau jika mereka tidak bersetuju terhadap penimbangtara tunggal, maka kepada kelulusan dua (2) orang penimbangtara, seorang dilantik secara bertulis oleh setiap pihak dalam masa satu (1) bulan selepas diperlukan secara bertulis untuk berbuat demikian oleh mana-mana pihak atau sekiranya penimbangtara-penimbangtara itu tidak bersetuju, seorang pengadil akan dilantik secara bertulis oleh penimbangtara-penimbangtara sebelum meneliti rujukan kes berkenaan.

Pengadil hendaklah bersidang dengan penimbangtara-penimbangtara dan mempengerusikan mesyuarat dan keputusan yang dibuat hendaklah merupakan syarat terdahulu kepada hak untuk membawa tindakan terhadap Syarikat. Jika Syarikat menolak tanggungjawab kepada

peserta atas mana-mana tuntutan di bawah Sijil ini dan tuntutan tersebut dalam tempoh dua belas (12) bulan daripada tarikh penolakan tanggungan tersebut tidak dirujuk kepada timbangtara mengikut peruntukan-peruntukan dalam Sijil ini maka tuntutan berkenaan bagi semua tujuan dikira sebagai telah ditinggalkan dan tidak boleh dituntut lagi di bawah Sijil ini kemudiannya.

13. JAMINAN SUMBANGAN

Sebagai syarat asas dan mutlak bagi perjanjian takaful bahawa sumbangan takaful yang kena dibayar mesti dijelaskan dan diterima oleh Syarikat dalam masa tiga puluh (30) hari daripada tarikh penyertaan Sijil / Endosmen ini.

Jika sumbangan takaful tidak diterima pada hari yang ke 30, maka perjanjian takaful akan secara automatic terbatal dan Syarikat berhak terhadap pro-rata sumbangan bagi tempoh risiko yang ia telah ditanggung tertakluk kepada sumbangan takaful minima BND50.00.

Dimana sumbangan takaful yang kena di bayar menurut jaminan ini telah diterima oleh Syarikat atau wakil Syarikat yang dibenarkan, pembayaran harus dianggap telah diterima oleh Syarikat untuk tujuan jaminan ini dan tanggungjawab untuk membuktikan bahawa sumbangan takaful yang kena dibayar telah diterima oleh seseorang, termasuk wakil Syarikat yang dibenarkan tetapi tidak dibenarkan untuk menerima sumbangan takaful tersebut, adalah terletak diatas Syarikat.

Tertakluk kepada terma-terma dan syarat-syarta sijil takaful.

14. PENYELARASAN MANFAAT

Sijil ini tidak memberikan pampasan melainkan dengan asas pembahagian tertentu jika Peserta atau Orang yang Dilindungi mempunyai skim Takaful atau Insurans lain yang masih berkuatkuasa atau mempunyai kelayakan untuk mendapat bayaran daripada sumber yang lain berkaitan dengan Kemalangan, Penyakit, Kematian atau Perbelanjaan yang sama. Syarikat mempunyai hak sepenuhnya untuk menegakkan hak dan boleh mengambil tindakan undang-undang di atas nama Peserta atau Orang yang Dilindungi, tetapi di atas perbelanjaan Syarikat, untuk mendapatkan kembali manfaat Syarikat yang dibayar di bawah Sijil ini.

15. APABILA BERLAKU PENIPUAN

Jika mana-mana tuntutan, dalam mana-mana keadaan, didapati palsu atau berlaku penipuan atau cara penipuan atau alatan yang digunakan oleh Peserta atau Orang yang Dilindungi atau sesiapa juga yang melakukannya bagi pihak mereka untuk mengaut manfaat, maka perlindungan untuk Orang yang Dilindungi akan dibatalkan serta-merta dan kesemua manfaat dan sumbangan akan dirampas.

16. PRINSIP-PRINSIP TAKAFUL DAN PEMBAHAGIAN LEBIHAN BERSIH**i. Perlindungan Asas (Tahunan)****Tabarru`**

Peserta dengan ini mengamanahkan kepada Syarikat bahawasanya 70% daripada sumbangan Takaful akan didermakan ke dalam Kumpulan Wang Takaful Keluarga Berkelompok secara Tabarru` bagi tujuan membantu peserta-peserta yang layak di dalam Sijil Takaful.

Wakalah

Peserta dengan ini melantik pihak Syarikat sebagai Wakil untuk mentadbir, mengurus, membuat pelaburan yang menepati prinsip Syariah dan mengagihkan Kumpulan Wang tersebut kepada peserta-peserta yang ditimpa musibah tertakluk kepada terma-terma dan syarat-syarat yang tertera di dalam Sijil ini. Maka adalah dengan ini, Peserta bersetuju untuk memberikan 30% daripada sumbangan tabarru` Peserta kepada pihak Syarikat sebagai Upah Wakalah bagi perkhidmatan-perkhidmatan tersebut.

Pembahagian Lebihan Bersih

Peserta juga dengan ini memahami dan bersetuju bahawa lebihan bersih dari Kumpulan Wang tersebut, jika ada, akan dikendalikan oleh pihak syarikat mengikut cara-cara yang difikirkan sesuai oleh pihak Syarikat berdasarkan prinsip Syariah yang akan memberi kebaikan kepada saya/kami dan Kumpulan Wang Takaful.

Sebagaimana dipersetujui dan diluluskan oleh Badan Penasihat Syariah, lebihan bersih tersebut hanya akan diagihkan kepada Sijil yang telah diperbaharui dan Peserta tidak membuat tuntutan dan / atau menerima apa-apa pampasan dan/atau manfaat di bawah Perjanjian takaful dalam tempoh ia berkuatkuasa yang mana ianya juga tertakluk kepada budi bicara Syarikat dan keutuhan Kumpulanwang Takaful berkenaan. Jika sijil takaful ini tidak diperbaharui, maka dengan ini, Peserta selanjutnya bersetuju bahawasanya tiada lebihan bersih akan diagihkan kepada Peserta dan ianya akan ditabarru`kan ke dalam Kumpulan Wang Takaful Keluarga Berkelompok bagi kemaslahatan peserta-peserta takaful dan Kumpulan Wang itu sendiri.

ii. Perjanjian Tambahan (Perlindungan Tambahan)**Tabarru`**

Peserta dengan ini mengamanahkan kepada Syarikat bahawasanya ___% (seperti dalam jadual) daripada sumbangan Takaful akan didermakan ke dalam Kumpulan Wang Takaful Keluarga Berkelompok secara Tabarru` bagi tujuan membantu peserta-peserta yang layak di dalam Sijil Takaful.

Wakalah

Peserta dengan ini melantik pihak Syarikat sebagai Wakil untuk mentadbir, mengurus, membuat pelaburan yang menepati prinsip Syariah dan mengagihkan Kumpulan Wang tersebut kepada peserta-peserta yang ditimpa musibah tertakluk kepada terma-terma dan syarat-syarat yang tertera di dalam Sijil ini. Maka adalah dengan ini, Peserta bersetuju untuk memberikan ___% (seperti dalam jadual) daripada sumbangan tabarru` Peserta kepada pihak Syarikat sebagai Upah Wakalah bagi perkhidmatan-perkhidmatan tersebut.

Tahun	Peratus Wakalah	Peratus Tabarru'
Tahun pertama:	20%	80%
Tahun kedua:	15%	85%
Tahun ketiga:	15%	85%
Tahun keempat dan seterusnya:	5%	95%

Pembahagian Lebihan Bersih

Peserta juga dengan ini memahami dan bersetuju bahawa lebihan bersih dari Kumpulan Wang tersebut, jika ada, akan dikendalikan oleh pihak syarikat mengikut cara-cara yang difikirkan sesuai oleh pihak Syarikat berdasarkan prinsip Syariah yang akan memberi kebaikan kepada saya/kami dan Kumpulan Wang Takaful.

Sebagaimana dipersetujui dan diluluskan oleh Badan Penasihat Syariah, lebihan bersih tersebut hanya akan diagihkan kepada Peserta sebagai hibah mengikut cara dan masa yang difikirkan sesuai oleh pihak Syarikat tertakluk jika Peserta tidak membuat tuntutan dan/atau menerima apa-apa pampasan dan/atau manfaat di bawah Perjanjian takaful dalam tempoh ia berkuatkuasa.

17. PEMBAYARAN SUMBANGAN TIDAK DIJAMIN

Sumbangan Takaful yang perlu dibayar adalah tidak dijamin dan pihak Syarikat mempunyai hak untuk menyemak semula sumbangan takaful yang perlu dibayar berdasarkan pengalaman tuntutan yang akan datang.

18. TAKAFUL SEMULA (INSURANS SEMULA)

Pihak Syarikat boleh mengikut budi bicaranya, mendapatkan perlindungan takaful semula (insurans semula) daripada mana-mana sumber yang difikirkan sesuai bagi kepentingan Peserta.

BAHAGIAN 3: KELAYAKAN

Pada tarikh kuatkuasa perlindungan, Orang yang Dilindungi hendaklah:

1. Orang Dewasa berumur Harijadi Akan Datang di antara lapan belas (18) hingga enam puluh lima (65) tahun bagi penyertaan baru, manakala bagi penyertaan pembaharuan, umur bolehlah dipanjangkan ke tujuh puluh (70) tahun;
2. Anak berumur Harijadi Akan Datang di antara enam (6) bulan hingga tujuh belas (17) tahun; dan
3. Warganegara Brunei atau Pemastautin di Brunei Darussalam.

BAHAGIAN 4: PERLINDUNGAN

Syarikat akan membayar kepada Peserta sejumlah wang seperti yang dinyatakan di dalam Jadual jika sekiranya semua syarat-syarat di bawah dipenuhi:

- i. Orang Yang Dilindungi mengalami salah satu penyakit kritikal seperti yang tersenarai dan ditakrifkan di dalam sijil ini, dan
- ii. Penyakit Kritikal yang dialami oleh Orang Yang Dilindungi adalah kejadian yang pertama kali, dan
- iii. Penyakit Kritikal atau gejala hanya akan bermula selepas sijil berkuatkuasa dari Sembilan puluh (90) hari selepas ia berkuatkuasa atau pada tarikh penguatkuasaan, yang mana lebih terkemudian, dan
- iv. Tiada satu pun daripada Batasan Umum atau Pengecualian-Pengecualian secara khusus dikenalpasti di dalam sijil ini digunapakai

Jika semua syarat-syarat ini telah dipenuhi kecuali syarat no (iii), maka Syarikat akan membayar balik kepada Peserta semua sumbangan telah dibayar di bawah Sijil ini dan Syarikat tidak akan bertanggungjawab ke atas apa-apa bayaran atau manfaat lainnya.

Hanya satu (1) pembayaran Manfaat secara Sekaligus akan dibuat sepanjang hidup Orang Yang Dilindungi tanpa mengira bilangan penyakit kritikal yang dialami oleh Orang Yang Dilindungi.

1. Penyakit Alzheimer / Dementia Teruk

Kemerosotan atau hilang keupayaan intelek seperti yang disahkan oleh penilaian klinikal dan ujian pengimejan, yang timbul daripada Penyakit Alzheimer atau gangguan organik yang tidak boleh dipulihkan, menyebabkan pengurangan ketara pada mental dan fungsi sosial yang memerlukan pengawasan yang berterusan ke atas Orang yang Dilindungi. Diagnosis ini mestilah disokong oleh pengesahan klinikal dari konsultan yang sesuai dan disokong oleh doktor yang dilantik oleh Syarikat.

Berikut adalah dikecualikan:

- i. Penyakit tidak organic seperti neurosis (saraf) dan penyakit-penyakit psikiatrik; dan
- ii. Kerosakan otak yang berkaitan dengan minuman keras.

2. Pembedahan Penukaran Aorta

Menjalani pembedahan untuk penyakit aorta dengan pemotongan dan bedah penggantian sebahagian daripada aorta yang sakit dengan cantuman kulit yang lain. Istilah aorta termasuk aorta dada dan perut, tetapi tidak cabang-cabangnya.

Bagi takrif di atas, berikut adalah tidak dilindungi:

- Mana-mana prosedur bedah yang lain, misalnya pemasangan stent atau pembaikan endovascular;
- Pembedahan berikutan kecederaan trauma kepada aorta.

3. Angioplasti & Lain-Lain Perawatan Invasif Untuk Arteri Jantung

Manfaat yang sama dengan sepuluh peratus (10%) daripada jumlah manfaat sekaligus yang dijamin tertakluk kepada maksima akan dibayar jika yang dijamin sebenarnya menjalani angioplasti belon atau prosedur serupa intra arteri kateter untuk membetulkan penyempitan minima enam puluh peratus (60%) stenosis, dari satu (1) atau lebih arteri koronari utama seperti yang ditunjukkan dari bukti angiografi. Revascularisasi mestilah diperlukan dari segi perubatan oleh pakar kardiologi konsultan.

"**Arteri Koronari**" merujuk kepada tulang utama kiri, anterior kiri yang menurun, tanda (*circumflex*) dan arteri koronari kanan.

Manfaat ini akan dibayar satu (1) kali sepanjang hayat Sijil ini dan dengan sendirinya terhenti setelah bayaran dibuat. Jumlah manfaat sekaligus yang dijamin akan berkurang sewajarnya mengikut jumlah yang dituntut.

Diagnostik angiografi adalah dikecualikan.

4. Anaemia Aplastik

Kegagalan sumsum tulang berterusan yang kronik yang mana mengakibatkan anemia, neutropenia dan trombositopenia yang memerlukan rawatan dengan sekurang-kurangnya satu (1) daripada yang berikut:

- a. Pemindahan produk darah
- b. Ejen merangsang sumsum;
- c. Ejen immunosupresif; atau
- d. Pemindahan sumsum tulang.

Diagnosis mestilah disahkan oleh Pakar Hematologi.

5. Meningitis Bakterial

Jangkitan bakteria yang menyebabkan keradangan teruk pada membran otak atau saraf tunjang yang mengakibatkan defisit neurologi yang ketara, tidak boleh dipulihkan dan kekal. Defisit neurologi mestilah berterusan selama sekurang-kurangnya enam (6) minggu. Jangkitan Diagnosis mestilah disahkan oleh:

- a. Kewujudan jangkitan bakteria dalam cecair serebrospina oleh kebocoran pinggang; dan
- b. Pakar neurologi konsultan.

Meningitis bakteria wujud dalam jangkitan HIV adalah dikecualikan.

6. Ketumbuhan di otak, bukan berbentuk barah

Ketumbuhan benigna dalam otak di mana semua syarat-syarat berikut dipenuhi:

- a. Ia mengancam nyawa;
- b. Ia telah menyebabkan kerosakan kepada otak;
- c. Ia telah menjalani pembedahan pengeluaran atau, jika tidak boleh dibedah, telah menyebabkan defisit neurologi yang kekal; dan
- d. Kewujudannya mestilah disahkan oleh seorang pakar neurologi atau pakar bedah otak dan disokong oleh penemuan pengimejan resonans magnetik, tomografi berkomputer, atau lain-lain teknik pengimejan yang dipercayai. Berikut adalah dikecualikan:

- i. Sista;
- ii. Granuloma;
- iii. Kecacatan vaskular;
- iv. Haematomas; dan
- v. Ketumbuhan kelenjar pituitari atau saraf tunjang.

7. Hilang Penglihatan

Hilang penglihatan yang sepenuhnya dan tidak dapat dipulihkan pada kedua-dua mata akibat daripada penyakit atau kemalangan. Kehilangan penglihatan tersebut mestilah disahkan oleh pakar mata.

8. Koma

Koma yang berterusan bagi sekurang-kurangnya sembilan puluh enam (96) jam. Diagnosis ini mestilah disokong oleh semua bukti-bukti berikut:

- a) Tiada reaksi terhadap pendorong-pendorong bagi sekurang-kurangnya sembilan puluh enam (96) jam;
- c) Kerosakan otak mengakibatkan deficit neurologi yang kekal yang mana mestilah dinilai sekurang-kurangnya tiga puluh (30) hari selepas bermulanya koma tersebut.

Koma yang berakibat secara langsung daripada minuman keras atau penyalahgunaan dadah adalah dikecualikan.

9. Pembedahan Arteri Jantung

Telah menjalani sebenar pembedahan terbuka untuk membetulkan penyempitan atau tersumbatnya satu (1) atau lebih arteri koronari dengan cantuman pintasan. Diagnosis ini mestilah disokong oleh bukti angiografi bahawa halangan arteri koronari yang signifikan dan prosedur mestilah dikira perlu dari segi perubatan oleh pakar kardiologi konsultan.

Teknik berasaskan Angioplasti dan semua arteri antara lain, kateter, prosedur 'keyhole' atau laser adalah dikecualikan.

10. Hilang Pendengaran

Hilang pendengaran yang sepenuhnya dan tidak dapat dipulihkan terhadap kedua-dua telinga akibat daripada penyakit atau kemalangan. Diagnosis ini mestilah disokong oleh audiometrik dan ujian ambang suara yang disediakan dan diperakui oleh pakar Telinga, Hidung dan Tekak.

“**Sepenuhnya**” bermaksud kehilangan sekurang-kurangnya Sembilan puluh lima (95) desibel dalam semua frekuensi pendengaran.

11. Kegagalan Hati Tahap Akhir

Kegagalan hati tahap akhir sepertimana dibuktikan oleh semua yang berikutnya:

- a) Jaundis yang kekal;
- b) ascites; dan
- c) ensefalopati hepatic.

Penyakit Hati yang sekunder pada minuman keras atau penyalahgunaan dadah adalah dikecualikan.

12. Penyakit Paru-Paru Tahap Akhir

Penyakit paru-paru tahap akhir, menyebabkan kegagalan pernafasan yang kronik. Diagnosis ini mestilah disokong oleh semua bukti yang berikut:

- keputusan ujian FEV1 yang konsisten kurang daripada satu (1) liter;
- terapi oksigen tambahan Tetap hypoxemia;
- gas darah arteri menganalisis dengan tekanan oksigen separa 55mmHg atau kurang ($PaO_2 \leq 55\text{mmHg}$); dan
- nafas yg sulit berehat.

Diagnosis mestilah disahkan oleh Pakar Perubatan pernafasan.

13. Hepatitis Virus Fulminan

Nekrosis hati yang submasif kepada masif oleh virus hepatitis, yang membawa secara tiba-tiba kepada kegagalan hati.

Diagnosis ini mestilah disokong oleh semua yang berikut:

- Mengurangkan saiz hati yang pantas;
- Nekrosis melibatkan seluruh lobul, meninggalkan hanya rangka kerja retikular merosot;
- Kemerosotan ujian fungsi hati yang pantas;
- Jaundis yang semakin mendalam; dan
- ensefalopati hepatic.

14. Serangan Jantung

Kematian otot jantung, kerana bekalan darah yang tidak mencukupi, yang telah menyebabkan infarksi miokardium akut semua bukti berikut:

- gejala klinikal biasa (contohnya, ciri-ciri sakit dada);
- perubahan ciri baru elektrokardiografik;
- ciri peningkatan enzim jantung atau Troponins yang direkodkan di peringkat berikut atau lebih tinggi:
 - Troponin T > 1.0 ng / ml
 - AccuTnl > 0.5 ng/ml atau ambang yang setaraf dengan kaedah Troponin I yang lainnya.

Bukti-bukti mestilah menunjukkan sakit jantung yang pasti.

Lain-lain sindrom koronari akut termasuk tetapi tidak terhad kepada angina adalah dikecualikan.

15. Pembedahan Injap Jantung

Pembedahan yang dijalani sebenar jantung terbuka untuk menggantikan atau membaiki hati yang tidak normal injapnya. Diagnosis jantung injap yang tidak normal mestilah disokong oleh cateterisasi jantung atau ekokardiogram dan prosedur tersebut mestilah dikira perlu dari segi perubatan oleh pakar kardiologi konsultan.

16.HIV Akibat Daripada Pemindahan Darah Dan Semasa Menjalankan Tugas Pekerjaan Biasa**Bahagian A:**

Jangkitan Virus Kurang Daya Tahan Penyakit (HIV) melalui pemindahan darah, dengan syarat bahawa semua syarat berikut dipenuhi:

- a. pemindahan darah adalah perlu dari segi perubatan atau diberikan sebagai sebahagian daripada rawatan perubatan;
- b. pemindahan darah itu diterima di Brunei selepas tarikh kuatkuasa, tarikh pengesahan tarikh penguatkuasaan semula bagi sijil ini, yang mana yang lebih terkemudian;
- c. punca jangkitan itu didapatkan adalah daripada Institusi yang menyediakan pemindahan darah dan Institusi mampu mengesan asal-usul darah tercemar HIV: dan
- d. Orang Yang Dilindungi tidak mengalami talasemia yang teruk atau hemofilia.

Bahagian B:

Jangkitan Virus Kurang Daya Tahan Penyakit (HIV) yang berakibat daripada Kemalangan yang berlaku selepas Tarikh Berkuatkuasa, tarikh pengesahan atau tarikh penguatkuasaan semula sijil ini, yang mana yang paling terkini manakala Orang Yang Dilindungi telah menjalankan tugas profesional biasa di Brunei, dengan syarat bahawa semua yang berikut terbukti mengikut penyelesaian Syarikat:

- a. bukti Kemalangan itu yang menyebabkan jangkitan mesti dilaporkan kepada Syarikat dalam tempoh tiga puluh (30) hari dari tarikh Kemalangan berlaku;
- b. bukti bahawa Kemalangan yang melibatkan sumber yang tentu mengenai bahan mengalir yang dijangkiti HIV;
- c. bukti sero-penukaran dari HIV negatif kepada HIV positif yang berlaku dalam tempoh satu ratus lapan puluh (180) hari selepas Kemalangan didokumenkan. Bukti ini mestilah termasuk ujian antibodi HIV negatif yang dijalankan dalam tempoh lima(5) hari selepas Kemalangan; dan
- d. jangkitan HIV yang menyebabkan daripada cara-cara lain yang termasuk aktiviti seksual dan penyalahgunaan dadah intravena adalah dikecualikan.

Manfaat ini tidak akan digunapakai sama ada di bawah Seksyen A atau B di mana penawar telah tersedia sebelum jangkitan. "**Penyembuhan**" bermaksud mana-mana rawatan yang menyebabkan HIV tidak aktif atau tidak berjangkit.

17.Kegagalan buah pinggang

Kegagalan kedua-dua buah pinggang kronik yang tidak dapat dipulihkan yang mana memerlukan sama ada dialysis renal secara kekal atau pemindahan buah pinggang.

18.Hilang Kemampuan Bertutur

Hilang kemampuan bertutur yang sepenuhnya atau tidak dapat dipulihkan akibat daripada kecederaan atau penyakit terhadap pita suara. Ketidak mampuan ini mestilah dishakan berterusan sepanjang tempoh dua belas (12) bulan. Diagnosis ini mestilah disokong oleh bukti dari segi perubatan yang diperolehi daripada pakar Telinga, Hidung dan Tekak.

Semua sebab-sebab Psikitrik adalah dikecualikan.

19.Hilang anggota tangan atau kaki

Kehilangan fizikal yang kekal mana-mana gabungan dua daripada (2) atau lebih tangan atau kaki hingga atau di atas pergelangan tangan atau sendi buku lali disebabkan oleh penyakit atau kemalangan.

20. Luka terbakar teruk

Luka terbakar yang melibatkan kerosakan atau kemusnahan kulit hingga kedalaman penuh melalui tisu asas dan meliputi sekurang-kurangnya 20% daripada kawasan permukaan badan.

21. Penyakit Barah Kronik

Ketumbuhan malignan yang berdasarkan oleh pertumbuhan yang tidak terkawal dan peregangan sel-sel malignan dengan pencerobohan dan pemusnahan tisu normal. Diagnosis ini mestilah disokong oleh bukti histologi malignan dan disahkan oleh pakar onkologi atau pakar patologi.

Berikut ini adalah dikecualikan:

- i. ketumbuhan menunjukkan perubahan malignan karsinoma-in-situ dan ketumbuhan yang histologi digambarkan sebagai pra-malignan atau bukan invasif, termasuk, tetapi tidak terhad kepada: karsinoma -in-situ payudara, displasia serviks CIN-1, CIN-2 dan CIN-3;
- ii. hyperkeratosis, sel basal dan kanser kulit skuamus dan melanomas kurang daripada 1.5 mm ketebalan Breslow, atau kurang daripada tahap clark 3, melainkan jika terdapat bukti metastasis;
- iii. barah prostat histologi digambarkan sebagai klasifikasi TNM T1a atau T1B atau barah prostat yang lain klasifikasi bersamaan atau lebih kecil, T1N0M0 papillary mikro karsinoma tiroid kurang daripada 1 cm diameter, papillary mikro carcinoma pundi kencing, dan leukemia lymphocytic kronik kurang daripada RAI tahap 3; dan
- iv. semua ketumbuhan wujud dalam jangkitan HIV.

22. Kecederaan Kepala Trauma

Kematian tisu otak hingga kecederaan trauma menyebabkan deficit neurologi yang kekal dengan gejala klinikal yang berterusan.

23. Pemindahan Organ Utama/Tulang Sumsum

Menerima pemindahan :

- a) Sumsum tulang manusia menggunakan sel tulang haematopoietik didahului dengan jumlah ablasi sumsum tulang; atau
- b) Satu daripada organ manusia: jantung, paru-paru, hati, buah pinggang, pankreas, yang berakibat daripada kegagalan tahap akhir yang tidak dapat dipulihkan organ yang berkaitan.

Semua pemindahan sel tulang adalah dikecualikan.

24. Penyakit Motor Neurone

Penyakit neuron motor disifatkan dengan kemerosotan progresif risalah kortikospina dan tanduk sel anterior atau neuron bulbar efferent yang mana termasuk atrofi tulang belakang otot, palsy bulbar progresif, sklerosis lateral amyotrofik dan sklerosis lateral utama. Diagnosis ini hendaklah disahkan oleh seorang neurologi sebagai progresif dan mengakibatkan defisit neurologi secara kekal.

25. Penyakit yang menyerang sistem saraf pusat

Kejadian sclerosis pelbagai yang pasti. Diagnosis hendaklah disokong oleh semua yang berikut:

- a) penyiasatan yang tanpa ragu-ragu mengesahkan Diagnosis hendaklah sclerosis pelbagai;
- b) pelbagai defisit neurologi yang berlaku sepanjang tempoh berterusan selama sekurang-kurangnya enam (6) bulan; dan
- c) Sejarah yang didokumenkan secara baik bagi *exacerbations* dan remisi gejala tersebut atau defisit neurologi.

Sebab-sebab lain kerosakan neurologi seperti Systemic Lupus Erythematosus (SLE) dan HIV adalah dikecualikan

26. Distrofi otot

Sekumpulan penyakit degeneratif keturunan otot yang berdasarkan oleh kelemahan dan atrofi otot. Diagnosis distrofi otot mestilah tanpa ragu-ragu dan dibuat oleh pakar neurologi konsultan. Keadaan ini mesti mengakibatkan ketidakupayaan Orang Yang Dilindungi untuk melaksanakan (sama ada dengan bantuan atau tanpa bantuan) sekurang-kurangnya tiga (3) daripada enam (6) "Aktiviti Kehidupan Harian" berikut untuk tempoh berterusan selama sekurang-kurangnya enam (6) bulan :

"Aktiviti Kehidupan Harian" bermaksud:

- a. Basuh - keupayaan untuk mencuci semasa mandi atau bersiram (termasuk bagi memasuki ke dalam dan keluar daripada bilik mandi atau bersiram) atau mencuci dengan memuaskan menggunakan cara lain;
- b. Berpakaian - keupayaan untuk memakai, menanggalkan, memasang dan membuka semua pakaian dan, sebagaimana yang sesuai, mana-mana penyokong gigi, anggota badan tiruan atau peralatan pembedahan lainnya;
- c. Memindahkan - keupayaan untuk bergerak dari katil ke kerusi yang tegak atau kerusi roda dan sebaliknya;
- d. Mobiliti - keupayaan untuk bergerak dari bilik ke bilik pada permukaan atas;
- e. Tandas - keupayaan untuk menggunakan tandas atau sebaliknya menguruskan fungsi usus dan pundi untuk mengekalkan tahap kebersihan diri yang memuaskan;
- f. Makan - keupayaan untuk makan sendiri setelah makanan telah disediakan dan dihidangkan.

27. Kelumpuhan/Kehilangan upaya anggota badan

Hilang kegunaan yang sepenuhnya dan tidak dapat dipulihkan sekurang-kurangnya dua (2) seluruh anggota badan disebabkan oleh kecederaan atau penyakit. Keadaan ini mesti disahkan oleh seorang pakar neurologi konsultan. Kehilangan yang disengajakan adalah dikecualikan.

28. Penyakit Parkinson

Diagnosis tanpa ragu-ragu Penyakit Parkinson idiopathic oleh pakar neurologi. Diagnosis ini mestilah disokong oleh semua syarat-syarat berikut:

- a) penyakit ini tidak boleh dikawal dengan ubat-ubatan;
- b) tanda-tanda kemerosotan progresif; dan
- c) ketidakupayaan Orang Yang Dilindungi untuk melaksanakan (sama ada dengan bantuan atau tanpa bantuan) sekurang-kurangnya tiga (3) daripada yang berikut enam (6) 'Aktiviti Kehidupan Harian' untuk tempoh berterusan selama sekurang-kurangnya enam (6) bulan.

"Aktiviti Kehidupan Harian" bermaksud:

- a. Basuh - keupayaan untuk mencuci semasa mandi atau bersiram (termasuk bagi memasuki ke dalam dan keluar daripada bilik mandi atau bersiram) atau mencuci dengan memuaskan menggunakan cara lain;
- b. Berpakaian - keupayaan untuk memakai, menanggalkan, memasang dan membuka semua pakaian dan, sebagaimana yang sesuai, mana-mana penyokong gigi, anggota badan tiruan atau peralatan pembedahan lainnya;
- c. Memindahkan - keupayaan untuk bergerak dari katil ke kerusi yang tegak atau kerusi roda dan sebaliknya;
- d. Mobiliti - keupayaan untuk bergerak dari bilik ke bilik pada permukaan atas;
- e. Tandas - keupayaan untuk menggunakan tandas atau sebaliknya menguruskan fungsi usus dan pundi untuk mengekalkan tahap kebersihan diri yang memuaskan;
- f. Makan - keupayaan untuk makan sendiri setelah makanan telah disediakan dan dihidangkan.

Penyebab Parkinson yang disuntik oleh dadah atau toksik adalah dikecualikan.

29. Tekanan Darah Tinggi bagi Pulmonari Utama

Hipertensi pulmonari primer dengan pembesaran ventrikular kanan yang banyak yang disahkan oleh penyiasatan termasuk pengkateteran jantung, yang mengakibatkan kecacatan fizikal kekal sekurang-kurangnya kelas IV mengikut Klasifikasi Persatuan Jantung New York (NYHA) mengenai Kemosrosis Jantung.

Klasifikasi Persatuan Jantung New York (NYHA) mengenai Kemosrosis Jantung:

Kelas I: tiada had bagi aktiviti fizikal. Aktiviti fizikal yang biasa tidak menyebabkan keletihan yang tidak wajar, susah bernafas, atau sakit angina.

Kelas II: sedikit had bagi aktiviti fizikal. Aktiviti fizikal yang biasa tidak menyebabkan gejala.

Kelas III: had yang ditanda bagi of aktiviti fizikal. Selesa untuk berehat, tetapi kurang daripada aktiviti biasa yang menyebabkan gejala.

Kelas IV: tidak mampu untuk melibatkan diri dalam aktiviti fizikal tanpa ketidakselesaan. Gejala berkemungkinan wujud pada masa berehat.

30. Strok

Kejadian serebrovaskular termasuk infarksi tisu otak, pendarahan serebrum dan subaraknoid, embolisme serebrum dan trombosis serebrum. Diagnosis ini hendaklah disokong oleh semua syarat-syarat berikut:

- a) Bukti kerosakan otak yang kekal disahkan oleh seorang pakar neurologi sekurang-kurangnya enam (6) minggu selepas peristiwa itu; dan
- b) Penemuan pada pengimejan resonans magnetik, tomografi berkomputer, atau lain-lain teknik pengimejan diperakui selaras dengan Diagnosis strok yang baru.

Berikut adalah dikecualikan:

- i. serangan iskemia sementara;
- ii. kerosakan otak akibat Kemalangan atau kecederaan, jangkitan, Vaskulitis, dan penyakit keradangan;
- iii. penyakit vaskular memberi kesan pada mata atau saraf optik; dan
- iv. gangguan iskemik sistem vestibular.

31. Penyakit Terminal

Diagnosis muktamad mengenai penyakit yang dijangka akan menyebabkan kematian Orang Yang Dilindungi dalam tempoh dua belas (12) bulan. Diagnosis ini mestilah disokong oleh pakar dan disahkan oleh doktor yang dilantik oleh Syarikat.

Penyakit terminal wujud dalam jangkitan HIV adalah dikecualikan.

BAHAGIAN 5: PENGECCUALIAN - PENGECCUALIAN

Syarikat tidak akan membayar manfaat takaful jika penyakit kritikal Orang yang Dilindungi disebabkan secara langsung atau tidak langsung daripada:

- (a) Jangkitan oportunistik dan/atau neoplasma maligna (tumor) dan/atau mana-mana keadaan penyakit, jika pada masa berlaku penyakit kritikal Orang Yang Dilindungi telah menghidap Sindrom Kurang Daya Tahan (AIDS) atau diuji seropositif untuk HIV (*Human-deficiency Virus*)
 - i. Untuk tujuan pengecualian bagi istilah “Sindrom Kurang Daya Tahan” (AIDS) hendaklah mempunyai erti yang diberikan kepadanya oleh Pertubuhan Kesihatan Sedunia (WHO) seperti yang diberikan dalam manual mereka. Sindrom Kurang Daya Tahan (AIDS) hendaklah termasuk HIV (*Human Immuno-deficiency Virus*) *encephalopathy (dementia)*, HIV wasting syndrome, dan keadaan yang berhubungkait dengan AIDS (*AIDS Related Condition ‘ARC’*).
 - ii. Jangkitan-jangkitan oportunistik hendaklah termasuk tetapi tidak terhad kepada pneumonia *Pneumocystis carinii*, organisma virus usus kronik dan/atau jangkitan kulat.
 - iii. Neoplasma malignan hendaklah termasuk tetapi tidak terhad kepada Kaposi Sarcoma, pusat sistem saraf limfoma dan/atau keganasan lain yang diketahui kini atau yang dikenali sebagai punca kematian dengan kewujudan Sindrom Kurang Daya Tahan AIDS.
- (b) Keadaan Sedia Ada sebagaimana yang ditakrifkan dan/atau sebagaimana yang dipersetujui oleh pihak Syarikat secara bertulis sebelum tarikh bermulanya Sijil;
- (c) Apa-apa kecacatan kongenital atau kecacatan fizikal;
- (d) Sebarang penyakit kritikal, kecederaan atau penyakit selain daripada yang khusus ditakrifkan dalam sijil ini;
- (e) Sengaja mencederakan diri sendiri, bunuh diri, percubaan bunuh diri (sama ada jenayah besar atau tidak), menimbulkan serangan, mabuk, dadah, hilang kawalan diri atau gila, penyakit kelamin, atau apa-apa kecacatan fizikal atau keuzuran, melahirkan anak atau keguguran, kehamilan;
- (f) Orang Yang Dilindungi terlibat dalam sebarang jenis perlumbaan selain daripada berbasikal ketika lapang, berjalan kaki dan berenang;
- (g) Keracunan darah Anthrax, erysipelas, keracunan ptomaine, pyaemia, septisemia dan/atau tetanus;
- (h) Sebarang tindakan yang menyalahi undang-undang atau perbuatan yang dilarang oleh undang-undang dan/atau Prinsip Syariah;

Sijil Takaful *Critical Illness*

- (i) Penyakit Kritikal atau tanda-tanda dijangkiti dalam tempoh menunggu selama sembilan puluh (90) hari dari tarikh bermula Sijil;
- (j) Pengionan, sinaran pencemaran radioaktif daripada mana-mana bahan api nuklear atau daripada pembakaran bahan api nuklear. Untuk tujuan pengecualian ini, pembakaran hendaklah termasuk sebarang proses pembelahan nuklear yang mampu;
- (k) Bahan Senjata Nuklear;
- (a) Mana-mana orang dewasa yang berumur di bawah usia enam (6) bulan atau melebihi umur enam puluh lima (65) tahun.

BAHAGIAN 6 -TUNTUTAN

1. NOTIS TUNTUTAN

Notis secara bertulis mengenai kejadian yang menjadi asas kepada tuntutan di bawah Sijil ini mesti dikemukakan dalam tempoh tiga puluh (30) hari dari tarikh kejadian berkenaan.

Dengan syarat bahawa Peserta telah mengalami Keilatan Kekal Seluruh Tubuh Badan, di atas bukti kukuh dan nyata hendaklah diserahkan kepada Syarikat selepas enam (6) bulan dan dalam tempoh sembilan (9) bulan daripada tarikh berlakunya Keilatan tersebut. Walau bagaimanapun kegagalan untuk mengemukakan notis dalam tempoh yang dinyatakan tidak akan membatalkan tuntutan jika dapat dibuktikan adalah tidak munasabah bagi Peserta mengemukakan notis dalam tempoh tersebut dan notis tersebut telah dikemukakan dalam tempoh yang berpatutan.

2. PEMERIKSAAN

Syarikat adalah berhak dan berkesempatan melalui wakil perubatannya untuk memeriksa Orang yang Dilindungi bila dan seberapa kerap yang ia dapati munasabah semasa atau dalam tempoh proses tuntutan dibuat di bawah Sijil ini, dan bagi kes kematian, untuk menyiasat punca kematian tersebut.

3. BUKTI TUNTUTAN

Semua dokumen, maklumat, dan bukti yang diperlukan oleh Syarikat hendaklah dibuat atas perbelanjaan orang yang membuat tuntutan dan dalam bentuk dan sifat yang ditentukan oleh Syarikat.

Walaupun bukti keilatan mungkin telah diterima baik oleh Syarikat, Syarikat berhak untuk menuntut, daripada Peserta bukti mengenai kelangsungan Keilatan tersebut, bila-bila masa dan sekerap mana ianya dirasakan perlu, jika Peserta gagal untuk mengemukakan bukti tersebut, atau jika Peserta berhenti daripada menderita keilatan tersebut, Syarikat berhak untuk menghentikan bayaran manfaat tahunan selanjutnya.

4. PEMBAYARAN TUNTUTAN

Apa-apa pembayaran di bawah Sijil ini akan dibayar kepada Peserta atau Wasi dan orang yang menuntut harus bertanggungjawab bagi apa-apa duti harta pusaka yang mungkin dikenakan ke atasnya. Apa-apa resit atau pelepasan yang diberikan oleh orang yang menuntut kepada Syarikat bagi mana-mana manfaat di bawah Sijil ini akan dianggap sebagai muktamad dan pelepasan sepenuhnya semua tanggungan Syarikat.

5. TINDAKAN UNDANG-UNDANG

Tiada tindakan undang-undang atau yang sebanding boleh diambil untuk mendapatkan bayaran tuntutan sebelum tamatnya tempoh satu (1) tahun atau setelah luput dua (2) tahun daripada tarikh bermulanya kejadian.

BUTIRAN PERHUBUNGAN TUNTUTAN

Sila hubungi:

Jabatan Tuntutan,
Unit 1 & 2 Kompleks Seri Kiulap,
Kg.Kiulap, Gadong,
Bandar Seri Begawan BE1518,
Negara Brunei Darussalam

No. Telefon : +673 2231 100

Naskah Bahasa Inggeris adalah Sijil yang sah dan akan dirujuk sekiranya timbul apa-apa pertikaian daripada Sijil ini.